

ရန်ကုန်ပရိုတက်စတင့်ပြန်လည်ပြုပြင်သောအသင်းတော်
Yangon Protestant Reformed Church
တနင်္ဂနွေစာစောင်၊ နံပတ် (၈၅)

နေ့စွဲ - ၇. ၈. ၂၀၁၁

ခေါ်တော်မူခြင်းအကြောင်း (Calling)

အကယ်၍ ပြန်လည်မွေးဖွားခြင်းကို သစ်စေတနာအားစိုက်ပျိုးခြင်းနှင့်နှိုင်းယှဉ်လျှင်၊ သခင်ယေရှုခရစ်တော်၏ပြန်လည်ထမြောက်ခြင်းအသက်သစ်၏ မျိုးစေ့ကို ကျွန်တော်တို့နှလုံးသားများထဲ၌စိုက်ပျိုးခြင်းဟု နှိုင်းယှဉ်ပါလျှင်၊ ခေါ်တော်မူခြင်းကို ထိုမျိုးစေ့ပေါ်သို့ ကျရောက်သော မိုးရေ၊ နေရောင်ချည်တို့နှင့် နှိုင်းနှိုင်းနှိုင်းပါမည်။ ထိုမျိုးရေနှင့်နေရောင်ချည်တို့က မျိုးစေ့ကို ပေါက်ဖွားကြီးပြင်းလာစေ၍ အသီးကိုသီးလာစေပါသည်။

ခေါ်တော်မူခြင်းကို တခါတရံ “အကျိုးအာနိသင်ရှိသောခေါ်ခြင်း”ဟုလည်း ရည်ညွှန်းတတ်ပါသည်။ ဆိုလိုသည်မှာ ခေါ်တော်မူခြင်းသည် ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးကြီးသောလှုပ်ဆောင်ပေးမှုဖြစ်သဖြင့်၊ ဘုရားသခင်ဆန္ဒရှိသောရလဒ်ကို အမှန်ထွက်ပေါ်လာစေသည်။ ၎င်းရလဒ်မှာ ကယ်တင်ခံရခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ အကျိုးအာနိသင်ရှိသောခေါ်ခြင်းသည် တကယ်တမ်းတွင် “ခွဲခွဲတားဆီး၍မရသောကျေးဇူးတော်”၏ အစိတ်အပိုင်းတစ်ခုဖြစ်ပါသည်။

ခေါ်တော်မူခြင်းကို ကယ်တင်ခြင်း၏အစိအစဉ်တွင် ထည့်သွင်း၍ပြောဆိုကြသည့်အခါ၊ ဝေပင်လိတရားဟောခြင်းကို ပြောနေသည်မဟုတ်ပါ။ ထို့ဟောပြောခြင်းဖြင့် ခေါ်တော်မူခြင်းသည် ရောက်ရှိလာပါသည်။ ထို့အပြင် ထိုတရားဟောခြင်းကို ကယ်တင်သောတန်ခိုးမပါဘဲ လူ့အများစုကြီးက ကြားနေကြပါသည်။ မသံ ၂၂:၁၄ တွင် ခေါ်တော်မူခြင်းကို သခင်ယေရှုက ထိုအဓိပ္ပါယ်ဖြင့် ပြောခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ “ထုဝံသို’ဝေခွေတာ့မုဝေသာသုအဖိုးဂျါဝိဝေသာလညွး၊ ဝေဂျဖူးဝေကာကုဝေတာ့မုဝေသာသုနညွးသညွ။” ကျွန်တော်တို့ပြောနေသော ခေါ်တော်မူခြင်းသည် ဝိညာဉ်တော်မှ ဘုရားသခင်ရွေးကောက်ထားသောသူတို့၏နှလုံးသားများထဲ လှုပ်ဆောင်ပေးသောအလှုပ်ကို ပြောနေကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုလှုပ်ဆောင်ပေးမှုအားဖြင့် ဝေပင်လိဟောခြင်းက သူတို့ကို ကယ်တင်ခံရခြင်းထဲသို့ ခေါ်ဆောင်သွားသည်။ ထို့နောက် ကယ်တင်ခံရခြင်းအခြေအနေတွင် သူတို့ကို ဆက်လက်ထိန်းသိမ်းစောင့်ရှောက်ပေးပါသည်။

ထို့အချက်ကို အလေးအနက်ထားရန် လိုအပ်ပါသည်။ အကျိုးအာနိသင်ရှိသောခေါ်ခြင်းက ကျွန်တော်တို့ထံကယ်တင်ခြင်းကို စတင်စေယုံသာမကပါ။ ကျွန်တော်တို့ကယ်တင်ခြင်း၏အလုံးစုံကို ရောက်လာစေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ခေါ်တော်မူခြင်းက ကျွန်တော်တို့ကို တန်ခိုးစွမ်းအားရှိစွာနှင့်ခွဲခွဲမရနိုင်လောက်အောင် နောင်တရခြင်းသို့ ခေါ်ဆောင်ပါသည် (မသံ ၉:၁၃)၊ ယုံကြည်စေသည် (ရောမ ၁၀:၁၇)၊ သန့်ရှင်းစေသည် (၁သက် ၄:၇)၊ ခရစ်တော်နှင့်မိတ်သဟာယဖွဲ့စေသည် (၁ကော ၁:၉)၊ လွတ်လပ်ခြင်းကိုပေးသည် (ဂလာတီ ၅:၁၃)၊ သေချာမှုကိုပေးသည် (ပေက် ၄:၄)၊ ထို့နောက် နောက်ဆုံးအနေဖြင့် ခရစ်တော်နှင့်အတူတန်းကျက်သရေရှိစေသည် (၁ပေ ၅:၁၀၊ ၅၇ ၁၉:၉)။ ထို့ကြောင့် ခေါ်တော်မူခြင်းသည် ကျွန်တော်တို့ထံ ဘဝတရားလျှောက်လုံး ရောက်လာနေဖို့လိုပါသည်။ ခေါ်တော်မူခြင်းသည် သန့်ရှင်းခြင်းနှင့်သေချာခြင်းသို့ခေါ်ခြင်းအနေနှင့်သာမကပါ။ နောင်တရဖို့၊ ယုံကြည်ဖို့၊ ခေါ်ခြင်းအနေနှင့်လည်းရောက်လာနေဖို့ လိုအပ်ပါသည်။ ကျွန်တော်တို့ အပြစ်များကိုပြုနေကြသ၍၊ ယုံကြည်ခြင်း၌အားနည်းနေကြသ၍၊ နောင်တရဖို့ ယုံကြည်ဖို့ ကျွန်တော်တို့ကို ခေါ်နေမှဖြစ်ပါမည်။

ဤသို့ ကျွန်တော်တို့ပြောကြသောအခါ၊ လူများစုကြီး၏မယူချက်ကို ဆန့်ကျင်ကာ ပြောနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ယနေ့ချိန်တွင် လူအများက ခေါ်တော်မူခြင်းသည် ကယ်တင်ခြင်းမရသေးသူများအတွက်သာဖြစ်ပါသည်ဟု ထင်နေကြပါသည်။ ထို့ကြောင့် အချိန်အတော်များများတွင် သင်းအုပ်များက ခေါ်တော်မူခြင်းကို မကျင့်သုံးကြတော့ပါ။ ပြောကိုမပြောကြတော့ပါ။ ကယ်တင်ခြင်းရပြီးကြသူများအတွက် မလိုအပ်ဟုယူဆကြပါသည်။ တကယ်တမ်းတွင် သူတို့သည်လည်း အခြားသူများကဲ့သို့ခေါ်တော်မူခြင်းကို ကြီးစွာလိုအပ်ကြဆဲဖြစ်ပါသည်။

အထူးသဖြင့် ကျွန်တော်တို့က အထူးပြုချင်သည်မှာ ခရစ်တော်ကသာခေါ်နေခြင်းဖြစ်သည်(ယော ၃:၃၊ ၁၆၊ ၂၇)ဆိုသည့် အချက်ကိုဖြစ်သည်။ သူသည် အနန္တတန်ခိုးရှင်ဘုရားသခင်၏အသံတော်နှင့်ခေါ်နေခြင်းဖြစ်သည် (ရောမ ၄:၁၇)။ ဝိညာဉ်တော်၏ လှုပ်ဆောင်ပေးမှုနှင့် ထိုခေါ်တော်မူခြင်းသည် အချို့သောသူတို့၏နှလုံးသားများတွင် သက်ရောက်မှုရှိလာပါသည်။ ထို့ကြောင့် သူတို့သည် ခရစ်တော်၏ခေါ်သံကို ကြားလာကြသည်၊ သူ၏အသံကို သိလာကြသည်၊ သိုးထိန်းထံသို့သိုးများလာကြသလို လာကြပါတော့သည်။ အံ့ဩစရာကောင်းလှသည်မဟုတ်ပါလား?

ယော ၁၀:၃ က “သူသည် သူ့သိုးတို့ကို အမည်နှင့်ခေါ်သည်”ဟုပြောပါသည်။ ထို့ကြောင့် ဤခေါ်ခြင်းသည် တိကျမှုမရှိသော သာမန်အကြမ်းပွင်းခေါ်ဆိုမှုမဟုတ်ပါ။ အလွန်တိကျသောခေါ်ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့အချက်က ခရစ်တော်သည် သူ့သိုးများကို သိနှင့်ပြီးဖြစ်သည်ဟု အထူးပြုပေါ်ပြနေပါသည်။ သူတို့ကို ခမည်းတော်က သူ့ထံ ကမ္ဘာမတည်မရှိမီကထဲက ပေးထားခြင်းဖြစ်သည် (ပေက် ၁:၄-၆)။

ခရစ်တော်က သူ့သို့များကို အမည်ဖြင့်ခေါ်သောအခါ၊ သူတို့၏သဘာဝအမည်များကို(မောင်ဖြူ၊ မောင်နီဟု) ကြားကြခြင်း တော့မဟုတ်ပါ။ သူတို့၏ ဝိညာဉ်ရေးရာအမည်များကို ကြားကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုနာမည်များကို ကျေးဇူးတော်အားဖြင့်လှုပ်ကိုင် ပေးသော ဘုရားသခင်၏ ပထမဆုံးလှုပ်ဆောင်ပေးခြင်းမှ စတင်ရရှိကြသည်။ သူတို့၏နှလုံးသားများထဲတွင် လှုပ်ဆောင်ပေးခြင်း ဖြစ်သည်။ ထိုနာမည်များမှာ - ရေငတ်သောသူ (ဗျာ ၂၂:၁၇)၊ ဝတ်မှတ်သောသူ (ဟောရှာ ၅၅:၁)၊ ပင်ပန်းဆင်းရဲနေသူများ (မသဲ ၁၁:၂၈) စသဖြင့်ဖြစ်ပါသည်။

အမှန်ပင်၊ ဤခေါ်ခြင်းသည် အပြစ်သားများကို မိမိတို့အပြစ်နှင့်ကျူးလွန်ခြင်းများကြောင့် ဝတ်မှတ်ခြင်း၊ ရေငတ်ခြင်း၊ ပင် ပန်းဆင်းရဲခြင်းတို့ကို ဖြစ်စေသည့်ခေါ်ခြင်းပင်ဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကြောင့် နောက်ဆုံးတွင် သူတို့သည် လှိုဠ်စွာနှင့် လာကြပါတော့ သည်။ ထို့ကြောင့် ၎င်းကို အကျိုးအာနိသင်ရှိသောခေါ်ခြင်းဟု ရည်ညွှန်းရခြင်းလည်းဖြစ်သည်။ ခေါ်တော်မူခြင်းထဲမှ ခရစ်တော်၏ စကားသည် ပန်ဆင်းသောစကားဖြစ်သည်။ ခေါ်လိုက်သည်များကို တကယ့်ဖြစ်တည်ခြင်းသို့ဖြစ်လာစေသောစကားဖြစ်ကြပါသည်။

ထိုသို့ဖြစ်သဖြင့် ခရစ်တော်၏ခေါ်နေခြင်းအသံကို ကြားခြင်း၊ သူက ကျွန်တော်တို့ကို သူ့ထံသို့ခေါ်နေသည်ဟုသိခြင်းတို့ သည် မည်မျှကောင်းစွာဖြစ်လိုက်ပါသည်။ မည်မျှ ဝမ်းမြောက်စရာကောင်းပါသနည်း!

ခေါ်တော်မူခြင်းနှင့်တရားဟောခြင်းအကြောင်း(Calling and Preaching)

အကျိုးအာနိသင်ရှိသောခေါ်ခြင်းကို တခါတရံ “အတွင်း၌ဖြစ်သောခေါ်ခြင်း”(internal calling)ဟု ရည်ညွှန်းလေ့ရှိပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ထိုခေါ်ခြင်းသည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်က ဘုရားသခင်လူများ၏နှလုံးသားများထဲ၌ လှုပ်ကိုင်ပေး တော်မူသည့် အစိုးရတော်မူသော၊ နှစ်တားဆီး၍မရသော လှုပ်ဆောင်ပေးမှုနှင့်ပတ်သက်သောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ၎င်းသည် “အပြင် ပက်မှခေါ်ခြင်း”(external calling)ဆိုသော နှုတ်ကပတ်တော်ဟောကြားခြင်းနှင့် ခြားနားပါသည်။

ဝေဂေလိတရားဟောကြားခြင်းမှ ခရစ်တော်၏ခေါ်တော်မူခြင်းကို ကြားသမျှသောသူတို့က၊ နှလုံးသားထဲသို့ ဝိညာဉ် တော်၏လှုပ်ဆောင်ပေးခြင်းအားဖြင့်ခေါ်သော အတွင်း၌ဖြစ်သောခေါ်ခြင်းကို မကြားကြပါဟု ကျမ်းစာက ရှင်းနေအောင် ပြောပြပါ သည်။ ထို့ကြောင့် ဝေဂေလိတရားဟောကြားခြင်းကို ကြားသမျှတို့က ကယ်တင်မခံကြရခြင်းဖြစ်သည်။

နောက်တဖျိုးနှင့်ပြောရလျှင်၊ ဝေဂေလိဟောကြားခြင်းကိုကြားရသော လူအချို့သာ ကယ်တင်ခြင်းရသည်။ အချို့ မရကြ၊ ထိုသို့ ဖြစ်ခြင်းသည် ကြားသောကာယကံရှင်တို့ကြား ခြားနားမှုကြောင့်မဟုတ်၊ ဘုရားသခင်၏လှုပ်ဆောင်ပေးချက် ခြားနားမှုကြောင့်သာ ဖြစ်သည်။ ထို့ကြောင့် မသဲ ၂၁:၁၆၊ ၂၂:၁၇ တို့က “အများသည်(အပြင်ပက်မှ)ခေါ်ခြင်းခံကြရသော်လည်း၊ အနည်းငယ်သာ ရွေး ခြင်းခံကြရသည်”ဟု ပြောနေခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထိုသို့ခြားနားရခြင်းသည် ဘုရားသခင်က အချို့တို့ကို ရွေးချယ်၍၊ အချို့တို့ကို မရွေး ချယ်သောကြောင့်ဖြစ်သည်။ ထိုရွေးချယ်မှုအရ ဘုရားသခင်သည် အချို့တို့ကို အပြင်ပက်မှခေါ်ခြင်းနှင့်အတွင်းပက်မှခေါ်ခြင်းတို့ ဖြင့် ခေါ်တော်မူ၍၊ အချို့တို့ကိုမူ ထိုနှစ်မျိုးလုံးနှင့် ခေါ်ခြင်းမပြုပါ။

ကျမ်းစာက ထိုနှစ်မျိုးလုံးကို ခေါ်ခြင်းဆိုသောစကားတလုံးထဲနှင့် ပေါ်ပြလေ့ရှိသော်လည်း၊ အပြင်ပက်မှခေါ်ခြင်းမှနေ၍ အတွင်းပက်မှခေါ်ခြင်း ရောက်လာသည်ဟု မှတ်ထားရပါမည်။ ဝေဂေလိဟောကြားခြင်းဖြင့် ထိုအတွင်းပက်မှခေါ်ခြင်း ရောက်ရှိပါသည်။ ထို့အတွက် နှစ်မျိုးလုံးကို ခေါ်ခြင်းဆိုသောစကားတလုံးထဲနှင့် ပေါ်ပြခြင်းဖြစ်သည်။

ထိုအချက်ကို ရောမ ၁၀:၁၇ တွင်တွေ့နိုင်ပါသည်။ “သို့ဖြစ်၍၊ ယုံကြည်ခြင်းသည် ကြားခြင်းဖြင့် လာပါသည်။ ဘုရားသခင် ၏နှုတ်ကပတ်တော်ကိုကြားခြင်းဖြင့် ဖြစ်သည်။” ထိုကျမ်းပိုဒ်က အငယ် ၁၀ မှ ၁၄ ကြားပြောဆိုထားမှုကို အကျဉ်းချုပ်၍ ပြောခြင်း ဖြစ်သည်။ ထိုနေရာတွင် ကယ်တင်ခြင်းရရှိယုံကြည်ခြင်းနှင့်တရားဟောဆရာကိုကြားနာခြင်းတို့ကြား ပျက်မရသည့်ဆက်နွယ်မှုကို ပြောနေပါသည်။

ထို့အတွက်ကြောင့် အသင်းတော်သည် ကမ္ဘာကြီးအဆုံးတိုင်အောင် ဝေဂေလိတရားဟောရခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ဝေဂေလိ ဟောကြားခြင်းသည် ဘုရားသခင်က သူ့ရွေးကောက်ထားသူများ ကယ်တင်ခြင်းရလာရန်အသုံးပြုသော နည်းလမ်းဖြစ်ပါသည်။ ဘုရားသ ခင်သည် ဝေဂေလိဟောကြားမှု ဝိညာဉ်တော်အားဖြင့် သူတို့စိတ်အထဲတွင် လှုပ်ကိုင်တော်မူပါသည်။ ဝိညာဉ်တော်က ဝေဂေလိဟောကြားခြင်းဖြင့် လှုပ်ကိုင်တော်မူသောကြောင့် ဝေဂေလိတရားဟောကြားခြင်းသည် ဝိညာဉ်တော်၏တန်ခိုးစွမ်း အားဖြစ်သည်။ “အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် သတင်းကောင်းသည် ယုံကြည်သူအယောက်တိုင်းကို ကယ်တင်ခြင်းသို့ရောက်စေနိုင် သော ဘုရားသခင်၏တန်ခိုးတော်ဖြစ်သည်။” (ရောမ ၁:၁၆၊ ၁ကော ၁:၁၈၊ ၂၄)။ ဝေဂေလိဟောကြားခြင်းထိရောက်ဖို့ စကားပြော ကောင်းသူဖြစ်ရန် မလိုအပ်ပါ။ တောင်ပန်စေသနေခြင်းလဲ လှုပ်ရန်မလိုပါ။ (သို့) အခြားသောထွင်လုံးများလည်း မလိုအပ်ပါ။

ခရစ်တော်သည် တရားဟောပြောခြင်းမှနေ၍ စကားပြောသဖြင့်၊ ဝိညာဉ်တော်က တရားဟောပြောခြင်းမှနေ၍ လှုပ်စရာရှိ သည်ကို လှုပ်နေသဖြင့်၊ ဝေဂေလိဟောပြောခြင်းသည် အမြဲတမ်းတန်ခိုးစွမ်းအားရှိနေပါသည်။ အမြဲတမ်းတော့ ကယ်တင်ခြင်း ရောက်ဖို့မဟုတ်ပါ။ အချို့တို့သည် ကယ်တင်ခြင်းရဖို့ (သို့သော်) အချို့တို့သည်ပို၍ ခေါင်းမာလာဖို့ ဖြစ်ပါသည် (၂ကော ၂:၁၄-၁၅)။ မည်သူ့မှကြားနေခြင်းမရှိပါ။

ထိုသို့ဖြင့် ဝေဂေလိဟောကြားမှုမှနေ၍ ဘုရားသခင်၏ရည်ရွယ်ချက် အကောင်အထည်ပေါ်ပါသည်။ ခရစ်တော်၏ထိုက်တန် ခြင်းများ အကျိုးအာနိသင် ပေါ်ထွက်လာပါသည်။ ရွေးကောက်ခံရသူ တဦးမှ မပျောက်ပါ။ ခရစ်တော်သွန်းလောင်းသော အဖို့ထိုက် အသွေးတော်လဲ တစက်မှ အလဟာသမဖြစ်သွားပါ။ ကယ်တင်ခြင်းမခံရသူများကြောင့်လည်း ဝေဂေလိဟောကြားခြင်းသည် ဘယ်တော့

မှ အချည်းအနီးမဖြစ်ပါ။ ထို့ကြောင့် ဝေပေလိတရားဟောခြင်းကို ကြားရခြင်းသည် အတော်ကိုလေးနက်သောကိစ္စဖြစ်ပါသည်။ ကယ်တင်ခြင်းကြောင့်ပင် ကျွန်တော်တို့အတွက်လည်း အတော်ကိုအရေးကြီးပါသည်။ “ထို့ကြောင့် ငါတို့သည် ကြားခဲ့ရပြီးသောအကြောင်းအရာကို ပို၍ အလေးအနက်ထား၍ ဂရုစိုက်ရမည်။ ထို့သို့မဟုတ်ပါက ၎င်းတို့သည် ငါတို့ထံမှ လျှော့ထွက်သွားမည်ဖြစ်သည်” (ဟေဗြဲ ၂:၁-၃)။ ဝေပေလိဟောခြင်းသည် အမြဲတမ်း အသက်ကိုပေးနိုင်သော အသက်၏အမွှေးရနံ့ (သို့) သေခြင်းသို့ ရောက်စေသော သေခြင်း၏အမွှေးရနံ့ ဖြစ်နေပါမည်။

ခေါ်ခြင်းဖြစ်သည် ကမ်းလှမ်းခြင်းမဟုတ်(Calling, Not Offer)

ယနေ့ချိန်တွင် လူ့အများက ဝေပေလိဟောခြင်းကို ခေါ်ခြင်းမဟုတ်၊ ကမ်းလှမ်းခြင်းသာဖြစ်သည်ဟု ပြောချင်ကြပါသည်။ စိတ်ဝင်စားစရာကောင်းသည်မှာ ဝေပေလိဟောခြင်းကို ကျမ်းစာက ဘယ်တော့မှ ကမ်းလှမ်းခြင်းဟု အသုံးမပြုခြင်းပင်ဖြစ်သည်။ ရှေးအင်္ဂလိပ်စကားအရ ကမ်းလှမ်းခြင်းကို ထုတ်ပြခြင်းအဓိပ္ပာယ်နှင့် သုံးခဲ့ကြသည်ကို သတိပြုရပါမည်။

သို့သော် ယနေ့ခေတ်အင်္ဂလိပ်စကားအရ ကမ်းလှမ်းခြင်းဆိုသည်မှာ ဘုရားသခင်က အားလုံးကိုချစ်သည်၊ အားလုံးကို ကယ်တင်ချင်သည် ထို့ကြောင့် ဝေပေလိတရားဟောခြင်းဖြင့် အားလုံးကိုကယ်တင်နိုင်ရန် ဘုရားသခင်ကို ကြိုးစားသည်၊ ကယ်တင်ခြင်းသည် ကမ်းလှမ်းထားသည် ထို့ကြောင့် အပြစ်သား၏ လက်ခံမှု၊ လက်မခံမှုတွင်သာ မူတည်သည် ဆိုသည့်ပုံစံနှင့် အသုံးပြုနေကြခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့ပြင်အခြားအသုံးပြုခြင်းပုံစံအားလုံး ကျမ်းစာနှင့်ဆန့်ကျင်ပါသည်။

ကျမ်းစာက ဘုရားသခင်သည် လူတိုင်းကိုချစ်သည်ဟု ပြောမပြပါ (ဆာလံ ၁၁:၅၊ ယော ၁၃:၁၊ ရောမ ၉:၁၃)။ ထို့အပြင် ဘုရားသခင်က လူတိုင်းကို ကယ်တင်ရန် ကြိုးစားသည်ဟုလည်း မပြောပြပါ (ဟေဇက ၆:၂-၁၁၊ ရောမ ၉:၁၈၊ ၂ကော ၂:၁၄-၁၆)။ ထို့အပြင် အပြစ်သားများကို ကယ်တင်ရာတွင် ဘုရားသခင်၏ရည်ရွယ်ချက်အချို့သည် အပြစ်သားတို့၏လိုချင်မှုမရှိ၍ မပြည့်စုံနိုင်၊ ပျက်ကြရသည်ဟု ကျမ်းစာက လုံးဝကို မသင်ပါ။ ဘုရားသခင်က တနေ့တော့ သူ့ကယ်တင်ခြင်းကို လက်ခံလာကြမည် ထို့ကြောင့် စောင့်နေရှာသည်။ တောင်းပန်နေသည်ဟု လုံးဝကို မသင်ပါ (ဆာလံ ၁၁၅:၃၊ ယော ၆:၄၄၊ ရောမ ၉:၁၆၊ ဖေက် ၂:၈၊ ၉)။ ထို့ကြောင့် ကျွန်တော်တို့ ဝေပေလိတရားဟောခြင်းကို ကမ်းလှမ်းခြင်းဟု လုံးဝမပြောပါ။

ခေါ်ခြင်းသည် ကမ်းလှမ်းခြင်းနှင့် ခြားနားပါသည်။ ခေါ်ခြင်းက သူသည် အစိုးရတော်မူသောဘုရားသခင်ဖြစ်ကြောင်း သတိရစေပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် ရှင်ဘုရင်အနေနှင့် အပြစ်သားကို ဆင့်ခေါ်သည်။ ဝေပေလိကို နာခံကာ ယုံကြည်စေသည်။ ထို့အပြင် ခေါ်ခြင်းဆိုသည်က ဘုရားသခင်သည် သူ၏အစိုးရတော်မူသောခေါ်ခြင်းဖြင့် အချို့ကို ကယ်တင်ခြင်းသို့ ရောက်စေကြောင်း အသိပေးနေပါသည်။ ဘုရားသခင်သည် ခေါ်နေသူဖြစ်သည်ဟု သိခြင်းက ထို့အချက်ကိုနားလည်ရန် မခက်ခဲစေတော့ပါ။ သူသည် “ထို့အရာများကို မရှိကြသေးသော်လည်း ရှိနေသည့်ဟန်ခေါ်တော်မူသောသူ” ဖြစ်သောကြောင့်ဖြစ်ပါသည် (ရောမ ၄:၁၇)။

ထို့ခေါ်ခြင်းကို ဝေပေလိဟောခြင်း၌ ကြားရခြင်းဖြစ်သည်။ သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏ အတွင်းထဲ၌လှုပ်နှောင်ပေးမှုဖြင့် ၎င်းခေါ်ခြင်းသည် ကယ်တင်ခြင်းအဖြစ် အကျိုးအာနိသင် ဖြစ်ပေါ်လာပါသည်။ ထို့ကြောင့် အချို့တို့သည် ခေါ်ခြင်းကို ကြား ယုံမယက၊ နာခံကြခြင်းဖြစ်သည်။ ဝိညာဉ်တော်၏အလှုပ်ကြောင့် ခေါ်နေသောသူသည် တရားဟောဆရာမဟုတ်ပါ။ ခရစ်တော်၌ရှိ သော ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင်ဖြစ်ပါသည်။ တရားဟောဆရာသည် အသုံးပြုခံရသော တန်ဆာပလာတစ်ခုဖြစ်သည်။

ထို့အတွက်ကြောင့် ဘုရားတရားမကြောက်ရွံ့သူတို့ ခေါ်တော်မူခြင်းကို ဂရုမစိုက်ကြသည့်အခါ၊ မနာခံမှုကြောင့် အပြစ်စီရင်ခံကြရခြင်းဖြစ်သည်။ သူတို့၏မယုံကြည်မှုဖြင့် သူတို့သည် လူကိုသာငြင်းပယ်ကြသည်မဟုတ်ပါ။ အသက်ရှင်သော ဘုရားသခင်ကိုယ်တိုင်ကို ငြင်းပယ်ကြခြင်းဖြစ်သည်။ သူ၏တပည့်တော်များထားသောသားတော်မှနေ၍ ခေါ်နေတော်မူသောဘုရားသခင်ကိုငြင်းပယ်ကြခြင်းဖြစ်ပါသည်။ ထို့ကိစ္စသည် အတော်လေးနက်ကြီးကျယ်သောကိစ္စဖြစ်ပါသည်။

ထို့အတွက်ကြောင့် တရားဟောဆရာကလည်း ကျမ်းစာမှလွဲ၍ အခြားကိစ္စများ ထုတ်မလာဖို့အရေးကြီးပါသည်။ ကြားရသူများက ဘုရားသခင်စကားကိုသာ ကြားရပါမည်။ တရားဟောဆရာ၏ အတွေးအခေါ်များ၊ နိုင်ငံရေးကိစ္စဝေပန်ချက်များကို ကြားရမည် မဟုတ်ပါ။ ထို့အပြင် တရားဟောဆရာက ဘုရားသခင်၏ အစိုးရတော်မူသောခေါ်ခြင်းကို မှေးမိန်သွားရန် မပြုရပါ။ ထိုသို့ဖြင့် မလိုအပ်သော တောင်းပန်ခယခြင်းမျိုး၊ ဈေးရောင်းရာတွင် ရောင်းကောင်းစေရန်အသုံးပြု နည်းစနစ်များကိုထည့်သွင်းခြင်းမျိုး လုံးဝမလုပ်သင့်ပါ။ ဘုရားသခင်က အပြစ်သားများ၏အလိုဆန္ဒကို စောင့်နေလေဟန် မပြောရပါ။

ကျမ်းစာက ရှင်းနေအောင်ပြောနေသည်မှာ ဝေပေလိဟောကြားချိန်တွင် အစိုးရတော်မူသောဘုရားသခင်သည် အပြစ်သားတို့ထံမှ နောင်တရခြင်းနှင့်ယုံကြည်ခြင်းကို တောင်းဆိုနေပါသည် ဆိုသည့်အချက်ဖြစ်သည်။ ဆိုလိုသည်မှာ အနန္တတန်ခိုးတော်ရှင်၊ ကောင်းကင်နှင့်မြေကြီးကိုတရားစီရင်သူ တရားသူကြီးက နာခံရန် တောင်းဆိုနေသည်၊ မနာခံလျှင် အပြစ်စီရင်မည်ဖြစ်သည်။ ထိုသို့သော် တရားဟောခြင်းက အပြစ်သားများကို ကယ်တင်သည်၊ ဘုရားသခင်ကို ဘုန်တော်ကြီးစေပါသည်။

+++++

ရောမ ၁၅:၁-၃၃ (ဂျိန်းဘုရင်မူ)
၁ - ထို့ကြောင့် သန်မာသောငါတို့သည် အားနည်းသောသူတို့၏ချဉ်နဲ့ခြင်းများကို သည်းခံကြရပါမည်။ မိမိတို့ကိုယ်ကိုသာ ကျေနပ်အောင် မနေကြရပါ။

- ၂ - ငါတို့အယောက်တိုင်းသည် မိမိတို့အိမ်နီးခြင်းကို ကျေနပ်စေရမည်။ သူ့ကောင်းပျိုမြင့်တင်ပေးကြရမည်။
- ၃ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ခရစ်တော်ကိုယ်တို့ပင် သူ့စိတ်ကျေနပ်ဖို့မလုပ်ပါ။ သို့သော် “သူတို့က ကိုယ်တော်ကို ခော်ကားသည့် ခော်ကားခြင်းများသည် ကျွန်ုပ်အပေါ် ကျရောက်ကြပါသည်” ဟုရေးထားသလိုဖြစ်သည်။
- ၄ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် ယွင်ချိန်များက ရေးထားခဲ့သမျှသည် ငါတို့သင်ယူနိုင်ဖို့ ရေးထားခဲ့ခြင်းဖြစ်သည်။ ထို့သို့ဖြင့် ငါတို့သည် သည်းခံခြင်းအားဖြင့် ကျမ်းစာ၏နှစ်သိမ်မှုကို ရကြလျက် မျှော်လင့်နိုင်ကြရန်ဖြစ်သည်။
- ၅ - ယွှာတွင် စိတ်ရှည်ခြင်းနှင့်နှစ်သိမ်ခြင်း၏ဘုရားသခင်သည် သင်တို့ကို ယေရှုခရစ်တော်အားဖြင့် ညီညွတ်သူများ ဖြစ်လာပါစေသော။
- ၆ - ထို့သို့ဖြင့် သင်တို့သည် တစ်ခုသောစိတ်၊ တစ်ခုသောနှုတ်ဖြင့် ဘုရားသခင်ကို ချီးမွမ်းနိုင်ကြပါမည်။ သူသည် ငါတို့သခင်ယေရှုခရစ်တော်၏ ခမည်းတော်ပင်ဖြစ်ပါသည်။
- ၇ - ထို့ကြောင့် ခရစ်တော်က ငါတို့ကို ဘုရားသခင်၏ဘုန်းကျက်သရေအတွက် လက်ခံသလို၊ တဦးကိုတဦး လက်ခံကြပါ။
- ၈ - ငါပြောချင်သည်မှာ ယေရှုခရစ်တော်သည် ဘုရားသခင်၏အမန်တရားအတွက် အရေပြားလုံးခြင်းခံသူများ၏အမှုဆောင်ဖြစ်ခဲ့ပါသည်။ ပခင်ကြီးများထံ ပေးခဲ့သောကတိတော်များကို အတည်ပြုရန်ဖြစ်သည်။
- ၉ - ထို့နောက် တပါးအမျိုးသားများလဲ ဘုရားသခင်ကို သူ၏ကဏ္ဍကားတော်အတွက် ဘုန်းတော်ချီးမွမ်းနိုင်ကြရန်ဖြစ်သည်။ “ထို့အတွက်ကြောင့် ကျွန်ုပ်သည် ကိုယ်တော်ကို တပါးအမျိုးသားတို့ကြားတွင် ဝန်ခံပါမည်။ ကိုယ်တော်နာမတော်သို့ သိချင်းဆိုပါမည်” ဟု ရေးထားသကဲ့သို့ဖြစ်သည်။
- ၁၀ - ထို့နောက် သူ ထပ်ပြောသည်မှာ “သူ၏လူတို့နှင့်အတူ ဝမ်းမြောက်ကြပါ တပါးအမျိုးသားတို့” ဟု၍ဖြစ်သည်။
- ၁၁ - ထို့နောက် ထပ်၍ “သခင်ဘုရားကိုချီးမွမ်းကြပါ။ အသင်တပါးအမျိုးသားတို့၊ သင်တို့လူထုအားလုံး သူ့ကိုချီးမြှောက်ကြပါ” ဟု ထပ်ပြောပါသည်။
- ၁၂ - ထို့အပြင် ဟေရုယက “ယေရှု၏အဖြစ်ရှိလာမည်။ ထို့နောက် သူသည် တပါးအမျိုးသားတို့ကိုအုပ်ချုပ်သူအဖြစ် ထလာမည်။ သူ့ကို တပါးအမျိုးသားအားလုံးက အားကိုးကြမည်” ဟုပြောခဲ့ပါသည်။
- ၁၃ - ယွှာတွင် မျှော်လင့်ခြင်း၏ဘုရားသခင်သည် သင်တို့ကို အားလုံးသော ဝမ်းမြောက်ခြင်း၊ ငြိမ်းချမ်းခြင်းတို့ဖြင့် ယုံကြည်ခြင်းထဲ၌ ပြည့်စေတော်မူမည်။ ထို့သို့ဖြင့် သင်တို့သည် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်၏တန်ခိုးစွမ်းအားဖြင့် မျှော်လင့်ခြင်းထဲ၌ ပြည့်လျှင်ကြပါမည်။
- ၁၄ - ထို့အပြင် ငါကိုယ်တို့ပင် သင်တို့အတွက် ဘဝင်ကျလျက်ရှိသည်မှာ၊ သင်တို့သည် ကောင်းမြတ်ခြင်းတို့နှင့်ပြည့်စုံလျက်၊ အားလုံးသောအသိပညာတို့နှင့်ပြည့်ဝနေသဖြင့်၊ တဦးကိုတဦး သတိပေးဆုံးမနိုင်ကြခြင်းကိုဖြစ်ပါသည်။
- ၁၅ - သို့သော် ညီအကိုတို့၊ သင်တို့ထံသို့ အချို့သောအကြောင်းအရာများနှင့်ပတ်သက်၍ ရဲရင့်စွာရေးလို့က်ပါသည်။ အဘယ်ကြောင့်ဆိုသော် ဘုရားသခင်က ငါ့အားပေးသော ကျေးဇူးတော်ကြောင့်ဖြစ်သည်။
- ၁၆ - ငါသည် တပါးအမျိုးသားတို့ထံ သခင်ယေရှုခရစ်တော်၏အမှုဆောင်ဖြစ်လာလျက်၊ ဘုရားသခင်၏ဝေဂေလိတရားကို အမှုဆောင်ရန်ဖြစ်သည်။ ထို့သို့ဖြင့် သန့်ရှင်းသောဝိညာဉ်တော်ဖြင့် သန့်ရှင်းစေသဖြင့် တပါးအမျိုးသားတို့အား ဆက်ကပ်ခြင်းသည် လက်ခံထိုက်သောအရာဖြစ်လာပါမည်။
- ၁၇ - ထို့ကြောင့် ငါသည် သခင်ယေရှုခရစ်တော်အားဖြင့် ထိုဘုရားသခင်နှင့်စပ်ဆိုင်သောအရာတို့တွင် ဂုဏ်ကျက်သရေရှိလာနိုင်ပါမည်။
- ၁၈ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် တပါးအမျိုးသားတို့ နာခံလာကြရန် ခရစ်တော်က နှုတ်အားဖြင့်၎င်း၊ အပြုအမူအားဖြင့်၎င်း ငါ့အားဖြင့်မဖြစ်စေသော ထို့အရာတစ်ခုမျှ ငါမပြောရပါ။
- ၁၉ - ဘုရားသခင်၏ဝိညာဉ်တော်တန်ခိုးအားဖြင့်၊ ကြီးမားသောနိမိတ်လက္ခဏာများ၊ အံ့ဩစရာများမှတစ်ဆင့်၊ ယေရှုလင်မြို့မှနေ၍၊ အိလိရီကန်နယ်ထိအောင် ငါသည် ခရစ်တော်၏ဝေဂေလိတရားကို အပြည့်အဝဟောခဲ့ပြီဖြစ်သည်။
- ၂၀ - မှန်သည်။ ထို့သို့ ငါသည် ဝေဂေလိဟောကြားရန် ကြိုးစားပါသည်။ ခရစ်တော်၏နာမည်ကို မှည့်ခေါ်ပြီးသောနေရာတွင် မဟုတ်ပါ။ သို့မဟုတ်ပါက ငါသည် အခြားလူ၏အုတ်မြစ်ပေါ်တွင် တည်ဆောက်မည်စိုးရပါသည်။
- ၂၁ - သို့သော် “သူ့အကြောင်းကို မည်သူ၏ပြောခြင်းမှမခံရသေးသူတို့သည် တွေ့မြင်ကြလိမ့်မည်။ ထို့နောက် မကြားဘူးသူတို့သည် နားလည်ကြလိမ့်မည်” ဟု ရေးထားသကဲ့သို့ဖြစ်ပါသည်။
- ၂၂ - ထို့အတွက်ကြောင့် ငါသည် သင့်တို့ဆီသို့လာဖို့ အဆီးအတားများကို တွေ့ရပါသည်။
- ၂၃ - သို့သော် ဤဒေသများတွင် နေရာမရှိတော့သဖြင့်၊ ထို့အပြင် ဤနှစ်များတွင် သင်တို့ထံလာချင်စိတ် ကြီးစွာရှိသဖြင့်၊
- ၂၄ - စပိန်ပြည်သို့ ငါခရီးသွားမည့်အခါတိုင်း၊ ငါ သင်တို့ထံ လာပါမည်။ ငါ့ခရီးတွင် သင်တို့ကိုတွေ့မည်ဟု ယုံကြည်သောကြောင့် ဖြစ်သည်။ သင်တို့နှင့်အတူ ခဏတဖြုတ်မိတ်ဆွေဖွဲ့လျက်၊ ထိုနေရာသို့ သင်တို့အကူအညီဖြင့်သွားနိုင်မည်ဖြစ်သည်။
- ၂၅ - သို့သော် ယွှာတွင် ငါသည် ယေရှုလင်မြို့သို့ သွားမည်။ ထိုနေရာရှိသန့်ရှင်းသူများထံ အမှုဆောင်ရန်ဖြစ်သည်။
- ၂၆ - အဘယ့်ကြောင့်ဆိုသော် မက်စီဒိုးနီးယားနှင့်အက်ခိုင်ယားပြည်သားတို့က ယေရှုလင်မြို့ရှိ ဆင်းရဲသောသန့်ရှင်းသူတို့အား အနည်းငယ်သောအကူအညီကို ပေးအပ်ရန် ဆန္ဒရှိကြပါသည်။

၂၇ - ထိုသို့ဖြူကြမို့ သဘောကျကြပါသည်။ ထို့အပြင် သူတို့အပေါ်ကျေးဇူးရှိနေ၍ လည်းဖြစ်သည်။ အတယ့်ကြောင့်ဆိုသော် သူတို့ ၏ဝိညာဉ်ရေးအကြောင်းတရားများကို တပါးအမျိုးသားများက ပါဝင်ဆက်ဆံခွင့်ရကြလျှင်၊ သူတို့အား မိမိတို့၏လောကီအရာများ ဖြင့် ကူညီဖို့ရန်သည် သူတို့၏တာဝန်ဖြစ်ပါသည်။

၂၈ - ထို့ကြောင့် ထိုအရာကို ငါဆောင်ရွက်သောအခါ၊ ဤအသီးအပွင့်အား တံဆိပ်ခတ်နှိပ်ပြီးသော်၊ ငါ သင်တို့အနားမှနေ၍ စပိန် သို့သွားပါမည်။ ၂၉ - ထို့အပြင် သင်တို့ထံငါလာသောအခါ၊ ခရစ်တော်၏ဝေဖန်တရား၏ကောင်းချီးမင်္ဂလာအပြည့်အဝနှင့် လာ မည်ဆိုသည်မှာ အသေအချာပင်ဖြစ်သည်။ ၃၀ - ယူတွင် ညီအကိုတို့၊ သခင်ယေရှုခရစ်တော်အတွက်ကြောင့် ငါတောင်းဆိုသည် မှာ ငါနှင့်အတူ သင်တို့ကြီးစားဆူတောင်းကြ ပါ၊ ငါ့အတွက်ဆူတောင်းပေးကြဖို့ဖြစ်သည်။ ၃၁ - ထိုသို့ဖြင့် ငါသည် ဂျူးဒေးယား ပြည်နယ်ရှိ မယုံကြည်သူတို့လက်မှ လွတ်နိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ထို့အပြင် ယေရှုရှုလင်မှ သန့်ရှင်းသူများက ငါ၏အမှုဆောင်ခြင်းကို လက်ခံကြမည်ဖြစ်သည်။ ၃၂ - ထိုသို့ဖြင့် ငါသည် သင်တို့ထံသို့ ဝမ်းမြောက်စွာ တရားသခင်၏အလိုတော်အားဖြင့် လာနိုင်မည်ဖြစ် သည်။ သင်တို့နှင့်အတူနေ လျက် ပြန်လည်အားသစ်လောင်းနိုင်မည်ဖြစ်သည်။ ၃၃ - ယူတွင် ငြိမ်သက်ခြင်း၏တရားသခင်သည် သင်တို့အားလုံးနှင့်အတူရှိပါစေသော်၊ အာမင်။